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INFORMAČNÍ MĚSÍČNÍK MĚSTA JIČÍNA

Oprava kostela sv. Ignáce bude za přispění dotace pokračovat i letos
Zastupitelé města schválili dotaci ve výši
300 000 Kč na spolufinancování druhé etapy
opravy věže kostela sv. Ignáce z Loyoly. Na
pokračování rekonstrukce získala Římsko-
katolická farnost v  Jičíně příslib dotace
z Ministerstva kultury ve výši 1 200 000 Kč.
Letos má dojít k  opravě římsy věže
a k dokončení opravy a nasazení helmice
zpět na věž. V příštím roce pak přijde na řadu
fasáda věže a vnitřní úpravy. Farnost bude
také znovu žádat Ministerstvo kultury a dal-
ší partnery o dotaci. Celková cena oprav je
vysoutěžena za zhruba 3,1 milionu Kč. 
Římskokatolická farnost Jičín požádala město
Jičín o poskytnutí finanční dotace 300 000 Kč
z rozpočtu města na úhradu letošní druhé eta-
py opravy kostelní věže sv. Ignáce z Loyoly. Far-
nost totiž získala příslib dotace z Ministerstva
kultury ve výši 1 200 000 Kč na další etapu
rekonstrukce věže a sama bude spolufinanco-
vat opravu částkou 100 000 Kč. Dotaci ve výši
300  000 Kč zastupitelé na svém jednání
17. června schválili, byť bylo v rozpočtu počítá-
no s 200 000 Kč. „Zastupitelé vyslovili souhlas
se spolufinancováním této výjimečné kulturní
a historické památky v Jičíně. Také Komise kul-
tury a Komise cestovního ruchu vyjádřily názor,
že by mělo město tuto významnou památku
pomoci obnovit, byť není kostel v majetku měs-
ta Jičína. Je třeba říci, že Římskokatolická far-
nost nevyčerpala celý loňský  příspěvek
a v souladu se smlouvou vrátila městu z loňské
dotace 91 791 Kč. Oproti schválenému rozpoč-

tu tak fakticky navýšíme výdaje o 8 209 Kč,“ říká
místostarosta Mgr. Petr Hamáček.
Město tedy i nadále pomůže s opravou věže
a také pomohlo s realizací výběrového řízení na
dodavatele stavby. Vítězem veřejné zakázky se
stala firma DKK Stav s.r.o. z Liberce, která dokon-
čení rekonstrukce věže provede za 3 136 337 Kč
bez DPH. S původní firmou byla totiž kvůli pro -
blémům rozvázána spolupráce. Opravy budou
zahájeny ještě v červenci. „Letos budou dodě-
lány klempířské práce na kopuli, která je již od
podzimu 2014 uschována na nádvoří jezuitské
koleje. Zároveň začnou práce na věži, bude

odbourán a znovu vystavěn asi jeden výškový
metr římsy a věž bude zpevněna tzv. věncem.
Letos by mělo dojít také k opětovnému usazení
kopule na věž,“ říká Jan Strašík z odboru inves-
tiční výstavby, který stavbu koordinuje. Příští rok
pak proběhnou další vnitřní práce ve věži a na
žádost památkové péče bude také opravena
fasáda. Římskokatolická farnost bude znovu
žádat o dotaci na dokončení opravy Minister-
stvo kultury, a aby pokryla povinnou spoluúčast,
bude opět oslovovat své partnery. 
První etapa rekonstrukce proběhla v loňském
roce, kdy byla sundána kopule věže, která byla
co do tesařského díla kompletně opravena.
Dotaci na akci se vloni podařilo získat z Progra-
mu záchrany kulturního dědictví Ministerstva
kultury ČR, a to ve výši 500  000 Kč. Celkem
400 000 Kč poskytlo město Jičín a farnost dalších
100 000 Kč. Etapa byla dokončena, ale vzhledem
k problémům na straně zhotovitele nebyly zcela
využity všechny dotační prostředky. 
V kopuli věže byly po jejím sejmutí nalezeny
vzácné dokumenty, které zde byly uloženy při
poslední opravě věže. Dokumenty nyní stu-
dují odborníci ze Státního okresního archivu
Jičín. V minulosti bylo v interiéru této nejstar-
ší dochované jičínské památky postavené
v gotickém slohu ve 14. století nalezeno další
vzácné dědictví – relikviář sv. Sekundiny.
Nově pak bylo potvrzeno autorství mistra
českého baroka Karla Škréty u dvou cenných
obrazů – Zvěstování Panně Marii a Svatá
Sekundina. -MD-

Dne 6. července 2015 uplynulo 600 let od upálení mistra Jana Husa
Státní svátek, oficiálně nazvaný Den upálení
mistra Jana Husa, měl v letošním roce mimořád-
ný rozměr. Nejen svým obsahem – od této udá-
losti uplynulo rovných 600 let, ale také
rozsahem. Po celé republice se konalo bezpočet
akcí, které nebyly vždy pouze přímou poctou
mistru Janu. Často se odehrávaly v duchu uctí-
vání pravdy a oslav obecně nejcennějších lid-
ských vlastností, jako je statečnost, odvaha, čest. 
V Jičíně byla připomínka tohoto významného
výročí vedena snahou po ekumenicky pojatém
pohledu na teologa, kazatele a reformátora, nej-
většího hrdinu v dějinách českého národa (viz
výsledky současné ankety na webových strán-
kách Českého rozhlasu Hrdina.cz o „největšího
hrdinu v dějinách českého národa“).
Oslavy se odehrávaly na 3 místech, přičemž pro-
gram byl určen do velké míry hlavní řečnickou
postavou. U pomníku v Husově ulici byla paní
farářka Církve československé husitské Marta

Silná tou osobností, která svojí modlitbou
a svým kázáním vnesla do místa pomníku mistra
Jana Husa velmi emotivní náladu. Její slova,
doplněna faktickými informacemi starosty měs-
ta JUDr. Malého a následně historičky PhDr. Bíl-
kové, která připomněla význam pomníku
v Jičíně, měla sílu hodnou této události. Kancio-
nál Ktož jsú boží bojovníci v podání pěveckého
sboru Foerster pak umocnil sváteční pocity, kte-
ré pro nás nejsou zpravidla zcela běžné.
V jiném duchu se neslo pozdější setkání s vojen-
ským kaplanem Petrem Šabakou. Ten si pro svoji
přímluvu, doprovázenou hrou na kytaru a zpě-
vem, zvolil jako jedno z nosných témat Husův
překlad Písně písní. Bylo to lidské, civilní a nemé-
ně působivé, jako celá událost odehrávající se
v dopoledních hodinách před pomníkem.
Velmi důstojné bylo také třetí setkání toho dne,
a to v  Popovicích, před nově opravenou
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Názor na cyklostezku Jičín–Železnice
V minulém čísle zpravodaje jsme představili názory některých zastupitelů na projekt cyklo -
stezky Jičín–Železnice. Bohužel došlo k chybě a nebyl otištěn názor pana Ing. Martina Puše,
kterému se tímto omlouváme a chybu napravujeme. -MD-

ODS – Ing. Martin Puš
Nevidím jediný rozumný důvod, proč by se tato cyklostezka nemohla vybudovat. Stačí se jen
rozhlédnout kolem sebe. To, co je naprosto normální ve vyspělých evropských zemích, co se
běžně buduje v přírodních oblastech, které jsou chráněné, to v současném Jičíně nejde. Raději
vrátíme dotaci a dál budeme jezdit po frekventované silnici, případně blátem. Stavbu cyklo -
stezky tedy rozhodně podporuji.

Investor se znovu odvolal proti zamítavému rozhodnutí
stavebního úřadu o výstavbě bioplynové stanice

RM vzala na vědomí informaci, že společnost
ORCHIDEUS spol. s.r.o. se znovu odvolala
proti zamítavému rozhodnutí Stavebního
úřadu ve věci žádosti o umístění stavby
„Zařízení pro zpracování biodegradabilního
odpadu Jičín“ na pozemcích v Dělnické ulici.
Společnost ORCHIDEUS podala v roce 2010
žádost o vydání územního rozhodnutí
o umístění této stavby. Od té doby vydal sta-
vební úřad dvě zamítavá rozhodnutí v dané
věci. Dne 15. 4. 2014 podal žadatel žádost

o přerušení řízení do 31. 12. 2014. Poté bylo
v řízení pokračováno a dne 1. 6. 2015 bylo
vydáno poslední rozhodnutí stavebního úřa-
du, kterým stavební úřad zamítl žádost
odvolatele o umístění stavby „Zařízení pro
zpracování biodegradabilního odpadu Jičín“
v objektech a pozemcích bývalé mlékárny.
Proti tomuto rozhodnutí žadatel podal opě-
tovně odvolání. O dalším postupu tedy bude
opět rozhodovat Krajský úřad Královéhra-
deckého kraje. -MD-

V představenstvu a dozorčí radě VOS a. s. nastaly změny
Na 21. řádné valné hromadě společnosti
zvolili akcionáři nové složení představen-
stva a dozorčí rady. V rámci změny stanov
společnosti došlo k rozšíření počtu členů
představenstva o jednoho člena na šest čle-
nů a počet členů dozorčí rady se snížil ze
šesti členů na pět. Za Jičín bude nově v před-
stavenstvu starosta města JUDr. Jan Malý,
a to místo zastupitele Mgr. Luď ka Havla. 
Valná hromada se konala 10. června 2015
v Masarykově divadle v Jičíně a zúčastnilo se
jí 20 zástupců měst a obcí, tedy akcionářů
VOS a.s. Na programu bylo celkem devět
bodů, mezi nimiž byla např. změna stanov
společnosti, které se přizpůsobily Zákonu
o obchodních korporacích, dále se jednalo
o snížení základního kapitálu společnosti.
Zároveň také proběhla volba nových členů
představenstva a dozorčí rady, jejichž počet
navrhlo stávající představenstvo společnosti
upravit, a to rozšířením počtu členů předsta-
venstva ze stávajících pěti členů na šest a sní-
žením počtu členů dozorčí rady ze šesti
členů na pět.
U některých členů představenstva skončilo
v polovině června funkční období, proto bylo
třeba zvolit nové členy. Funkce skončila panu
Petru Soukupovi (místostarosta města Libáň)
a Ivanu Doležalovi (místostarosta města
Hořice). Dále z funkcí k datu konání Valné
hromady odstoupili Mgr. Luděk Havel (zastu-
pitel města Jičína) a Ing. Josef Hendrych
(bývalý zastupitel města Nová Paka). Před -
stavenstvo společnosti tedy navrhlo, aby se
členy představenstva stali opětovně Petr
Soukup, který by pokračoval také jako místo-
předseda představenstva a Ivan Doležal

a nově pan JUDr. Jan Malý (starosta města
Jičína), JUDr. Ing. Rudolf Co gan, Ph.D. (zastu-
pitel města Nová Paka) a Ing. Lubor Jenček
(starosta města Sobotka). Tyto návrhy byly
Valnou hromadou přijaty. Funkční období
Ing. Pavla Šubra (starosta Lázní Bělohrad)
a jeho funkce jako předsedy představenstva
nadále pokračuje.
Změny nastaly také v dozorčí radě společnos-
ti. Podle původních stanov společnosti měla
dozorčí rada celkem šest členů, z toho čtyři
volené valnou hromadou a dva volené za -
měst nanci společnosti. Vzhledem k tomu, že
Zákon o obchodních korporacích, který spo-
lečnost převzala do svých stanov, již nadále
nepočítá s povinnou volbou třetiny členů
dozorčí rady zaměstnanci společnosti, byli
nově všichni členové dozorčí rady zvoleni
pouze valnou hromadou společnosti a rada
tak bude mít pouze 5 členů. Tento počet je
pro fungování společnosti zcela postačující.
Z funkcí členů dozorčí rady ke dni Valné hro-
mady odstoupili paní Hana Matějková (zvo-
lena za zaměstnance VOS a. s.) a pan Ing. Petr
Hejn (bývalý zastupitel města Sobotka). Valná
hromada projednala a zvolila za členy dozorčí
rady paní Ing. Hanu Masákovou (starostka
Kopidlna) a Ing. Zdeňka Švorce (starosta Sta-
rých Hradů). Funkční období Mgr. Miloše Sta-
rého (zastupitel města Jičína) a jeho funkce
jako předsedy dozorčí rady nadále pokračuje,
stejně tak jako funkční období paní Věry Hlos-
tové (místostarostka obce Stará Paka) a Hany
Štěrbové (starostka obce Pecka). Dozorčí rada
si zvolí na dalším jednání svého místopřed-
sedu. -MD-

Zdroj: tisková zpráva VOS a. s.

Dne 2. července 2015 zemřel o časném odpo-
ledni pan doktor Tomáš Řídkošil. Prostá ozna-
movací věta může zmást člověka neznalého.
Znalí se při té zprávě zachvěli, protože si uvě-
domili, co všechno bylo v tu chvíli ztraceno.
Tomáš Řídkošil byl nejen vědec, muzejník
a nadšený mineralog, byl mnohem více. Člo-
věk přemýšlivý, zapálený pro věc, sršel nápady,
byl neuvěřitelně pracovitý. Od dětství snil
o kráse nerostů a svůj sen si přenesl do života
a promítl ho ve studium mineralogie na Uni-
versitě Karlově. Nějaký čas působil na její Pří-
rodovědecké fakultě, ale pak se doslova upsal
Muzeu Českého ráje a kraji Českého ráje a Pod-
krkonoší. Stal se muzejníkem. To však bylo pro
jeho nepokojného ducha málo. Věnoval mno-
ho krásného času poznávání zdejší přírody
a věnoval se výuce na šperkařské škole v Tur-
nově. Znovu se mu povedlo proslavit kozákov-
ské drahé kameny v  Evropě i v  některých
zemích Asie. Nejen výstavy, ale i přednášky
o nich šířily znalost českého kraje pod horou
Kozákov ve světě. Byl neúnavný. A dokázal se
chopit příležitosti. Z jeho iniciativy vznikl právě
v tomto kraji první český geopark Český ráj,
který se brzo stal geoparkem evropského
i světového významu. Ze skromných podmí-
nek vyrůstal fenomén geoparku. Nejen však
v naší republice či ve světě, ale především
v srdcích a duších lidí, kteří v jeho areálu žijí.
Měl to těžké, probojovával něco, co tu nebylo,
a potýkal se s lidskou nedůvěřivostí. Udělal pro
to mnohé. Začal opět učit na vysoké škole, pra-
coval pro Českou geologickou službu, akade-
mii věd i pro ministerstvo životního prostředí.
Mnohdy jeho závazky a nápady přesáhly jeho
možnosti. Nastavoval dny nocemi a snažil se
vše zvládat. Stres však působil. Přesto dokázal
mnohé. V muzeu, v geoparku, ve školách, kde
učil, a také v rodině, o které sice nikdy moc
nemluvil, ale hodně pro ni dělal a znamenal.
Jenže lidské srdce je orgán našeho těla. Naše
tělo je křehké. A někdy nevydrží. Nevydrželo
ani jeho.
Ne, jeho práce nebyla ztracena, ta bude žít
a bude dále rozvíjena jeho pokračovateli.
Ztratili jsme ale dobrého spolupracovníka,
organizátora a hybatele věcí, milého člověka,
kamaráda, přítele, který nás nenechal na
holičkách, přítele a kamaráda, který nás doká-
zal oslovit i nadchnout. Pláč a smutek odchod
takového člověka nenahradí. On by si pláč
a smutek určitě nepřál. Ale dokud ti znalí
budou žít a dále rozvíjet jeho dílo, bude
iTomáš žít v jejich srdcích a myslích a jeho dílo
půjde s nimi. A jeho památka zůsta ne živá.
Buď jí čest! Václav Ziegler
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Obyvatelé Poděbradovy ulice se konečně dočkají
protihlukových opatření

Užívat si doma či na zahradě chvíle klidu
bylo dlouhé roky pro obyvatele Poděbra-
dovy ulice jen nedostižným snem. Jak se
postupně zvyšuje intenzita dopravy, hluk
z přilehlého obchvatu byl čím dál horší.
Nyní ale svitla naděje na klidnější život. Po
intenzivních jednáních mezi krajským
 radním a jičínským zastupitelem Josefem
Dvořákem a vedením ŘSD je výstavba pro-
tihlukových opatření na dohled. 
Poděbradova ulice se nachází v těsné blíz-
kosti obchvatu města Jičína, který v těchto
místech vede po silnici I. třídy směrem na
Prahu a Liberec. Navíc je samotná Poděbra-
dova ulice jednou z hlavních silnic, která
vede dopravu ven z města. Místní obyvate-
lé si na nadměrný hluk stěžovali řadu let
a marně volali po stavbě protihlukové
bariéry. Město se snažilo pomoci jednáním
s ŘSD, proběhla několikerá měření hluku,
vždy ale s výsledkem těsně pod limitem,
který by zaručil výstavbu protihlukové stě-
ny. Vznikla zde dokonce i petice za její
výstavbu. Nyní se ale věc podařila. „Dřívější
měření prokázala vysokou hladinu hluku,
ale ne takovou, která by správci komunika-
ce ukládala výstavbu protihlukových opa-
tření. Situace však nadále volala po
zásadním řešení. Několikrát jsem se sešel

s vedením ŘSD a vyjednal nové a důklad-
nější měření. Jelikož se prokázalo těsné
překročení limitů, dojde k výstavbě proti-
hlukové stěny. Vyřešení tohoto problému
by nebylo možné bez vstřícného postoje
Marka Novotného, který je ředitelem sprá-
vy ŘSD v Hradci Králové,“ uvedl krajský rad-
ní a zastupitel Jičína Josef Dvořák.
„Doufám, že vedení města vyjde investoro-
vi vstříc při zajišťování potřebných pozem-
ků a zasadí se o co nejrychlejší realizaci
stavby, která zlepší životní podmínky mno-
ha našim občanům,“ dodal Josef Dvořák.
Podle jeho slov bude nyní následovat
vypracování studie a projektové dokumen-
tace. Stěna se kolem silnice povine v délce
800 metrů. Náklady, které jsou zatím odha-
dovány na tři miliony korun, uhradí Ředitel-
ství silnic a dálnic. „Jsme velmi rádi, že se
konečně podařilo pohnout se situací v ulici
Poděbradova a budeme nápomocni při dal-
ším postupu. Navíc je v plánu Královéhra-
deckého kraje v příštích letech také úplná
rekonstrukce samotné Poděbradovy ulice,
která nejenom zlepší její stav, ale dojde
také ke zklidnění provozu, takže by se hluk
od projíždějících automobilů měl velmi sní-
žit,“ říká starosta města JUDr. Jan Malý.

-MD-

Jičínští přispívají recyklací starých spotřebičů 
k ochraně životního prostředí

Občané našeho města již několik let zodpo-
vědně třídí elektroodpad. Loni odevzdali
k recyklaci 1 096 televizí, 448 monitorů
a 9 098,55 kg drobného elektra. Tím, že
odevzdají staré spotřebiče, výrazně šetří
elektrickou energii, ropu, uhlí, primární
suroviny či vodu. Víme také, o kolik jsme
snížili produkci skleníkových plynů nebo
nebezpečného odpadu. Informace vychá-
zejí ze studií neziskové společnosti ASE-
KOL, která pro nás zajišťuje sběr a recyklaci
vytříděných elektrozařízení. Naše město
získalo certifikát vypovídající nejen o pří-
nosech třídění televizí a počítačových
monitorů, ale také o významu sběru drob-
ných spotřebičů.
Výsledek studie jednoznačně prokázal, že
zpětný odběr elektrozařízení, i těch nejmen-
ších, má nezanedbatelný pozitivní dopad na
životní prostředí. Zpětný odběr a recyklace
např. stovky mobilních telefonů uspoří tolik
energie, kolik spotřebuje moderní úsporná
lednice za více než 4,3 roku provozu. Díky
recyklaci jednoho notebooku dojde ke sníže-
ní spotřeby ropy, na kterou osobní automobil
ujede téměř 100 kilometrů, nebo dojde
k úspoře 392 litrů pitné vody. Stejné množství
je například spotřebováno při 30 cyklech
myčky nádobí. „Z Certifikátu Environmentál-
ního vyúčtování společnosti ASEKOL vyplývá,
že občané naší obce v loňském roce vytřídili

1 096 televizí, 448 monitorů a 9 098,55 kg
drobných spotřebičů. Tím jsme uspořili
454,64 MWh elektřiny, 20 207,37 litrů ropy,
2 051,96 m3 vody a 19,48 tun primárních
surovin. Navíc jsme snížili emise skleníkových
plynů o 103,24 tun CO2 ekv. a produkci
nebezpečných odpadů o 403,70 tun,“ prezen-
tuje výsledky Ing. Jana Mušková z odboru
životního prostředí a pokračuje: „Když si uvě-
domíme, že například osobní automobil
vyprodukuje za rok provozu 2 tuny skleníko-
vých plynů a jedna čtyřčlenná domácnost
průměrně ročně spotřebuje 2,2 MWh elek-
trické energie, jsou to impozantní čísla. Proto
si všichni, kteří zodpovědně třídí a přispívají
tak k ochraně životního prostředí, zaslouží
obrovský dík.“

Studie LCA posuzuje systém zpětného odběru
CRT televizorů, počítačových monitorů a drobné-
ho elektrozařízení. Hodnotí jejich sběr, dopravu
a zpracování až do okamžiku finální recyklace
jednotlivých frakcí vyřazených spotřebičů do
nového produktu. Pro každou frakci byly vyčísle-
ny dopady na životní prostředí. Výsledky studie
jsou prezentovány jako spotřeba energie, suro-
vin, emise do ovzduší, vody a produkce odpadu.
Konečná bilance vyzněla pro zpětný odběr elek-
trozařízení jednoznačně pozitivně, a to ve všech
aspektech.

-MD-

„Kotlíkové dotace“
Až 85% dotaci z maximální částky 150 tisíc Kč
bude možné získat na výměnu starého kotle na
pevná paliva za jiný, ekologičtější zdroj a tzv.
mikro-energetická opatření. Ministerstvo život-
ního prostředí zveřejnilo základní rámec pod-
mínek kotlíkových dotací, které budou nově
hradit evropské fondy. Právě kvůli financování
z fondů EU si nejdříve o peníze musí zažádat
kraje, které budou následně poskytovat dotace
přímo občanům. Kraje musí o dotaci pro občany
zažádat do 30. září 2015.
Prostředky budou konečným uživatelům roz-
dělovány pravděpodobně na konci roku 2015,
či začátkem roku 2016 v závislosti na tom, kdy
kraj tyto prostředky získá od (MŽP).
Pro kotlíkové dotace si občané zajdou na kraj.
Ministerstvo životního prostředí vyhlásilo první
výzvu pro všechny kraje, které se musí se svými
projekty do 30. 9. 2015 přihlásit na Státní fond
ŽP o prostředky z Operačního programu Životní
prostředí. Ministerstvo v rámci výzvy pro kraje
stanovilo povinné podmínky, které kraje musí při
vyhlašování podmínek pro občany dodržet.
Zároveň jim dalo poměrně široké pole pro roz-
hodování, jak budou finální krajské dotace pro
veřejnost vypadat. Základními a neměnnými
podmínkami jsou např. výše dotace, povinná
emisní třída u všech kotlů a povinná mikro-ener-
getická opatření u domů s horšími energetický-
mi vlastnostmi. Naopak např. to, zda kraj podpoří
výměnu celé možné škály zdrojů, zda bude dota-
ce proplácet žadateli nebo přímo dodavateli
nebo jestli doplatí zbývající část dotace, je na roz-
hodnutí krajů.
Přibližný harmonogram: 
15. 7. 2015 – výzva pro kraje byla vyhlášena,
14. 8.–30. 9. 2015 – příjem žádostí od krajů,
od 30. 9. 2015 – proces hodnocení krajských
projektů na MŽP.

01/2016 výzva pro fyzické osoby
Upozornění: Upozorňujeme, že uvedené infor-
mace budou průběžně aktualizovány, doplňo-
vány a upřesňovány v závislosti na výsledcích
jednání MŽP s kraji a stavu zveřejňování infor-
mací ze strany Řídicího orgánu. V tuto chvíli se
jedná pouze o předběžné informace. Bližší
informace též na www.opzp.cz
K dotazům veřejnosti na kotlíkové dotace, pro-
sím, využijte e-mail: kotliky@sfzp.cz.

Ing. Jana Mušková
vedoucí odboru životního prostředí

Začíná se s přípravami
rozpočtu pro rok 2016 

RM schválila harmonogram sestavení rozpočtu
pro rok 2016. Ten by měl být opět schválen do
konce roku 2015. Do 11. září mají odevzdat
návrhy svých rozpočtů jednotlivé odbory, oddě-
lení, městská policie a příspěvkové organizace.
Do začátku října pak bude rozpočet projednán
a v říjnu bude předána pracovní verze zastupi-
telům a finančnímu výboru. Během listopadu
pak dojde k projednávání rozpočtu a v prosinci
by jej zastupitelé měli schválit.  -MD-
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Domy čp. 46 a 55 patřily v 2. polovině 19. sto-
letí rodině Macounových. V roce 1821 zakou-
pil Josef Holec kus obecního místa u topolové
aleje, vedoucí dnešní Havlíčkovou ulicí,
a vystavěl tu domek čp. 46. V roce 1894 přešel
objekt na kováře Josefa Macouna. Sousední
dům byl vybudován na konci 20. let 19. století
Jiřím Žďárským. Již  roce 1868 ho získal Josef
Macoun. V  roce 1930 oba domy zakoupila
jičínská obec, rozbořila je a připravila prostor
pro nový Okresní dům. Nad Macounovými
domy stojí bývalá Kukulova nemocnice. Roku
1883 zakoupil jičínský lékař Gustav Kukula
domky čp. 56 a 96, oba zboural a vystavěl tu
novou nemocnici. Základní kámen byl slav-

nostně položen 25. dubna 1884. Po smrti Gus-
tava Kukuly nemocnice zanikla. Dědici prodali
roku 1896 čp. 56 a 96 okresnímu zastupitel-
stvu, aby zde mohlo zřídit budovu okresní
samosprávy. V roce 1928 dosavadní Okresní
dům již nepostačoval. Byly vykoupeny sou-
sední domy čp. 46 a 55 a společně s Okresním
domem byly zbourány. Ing. arch. Čeněk Musil
vypracoval plán nového Okresního úřadu.
Stavbu provedl Václav Frýba v  letech
1940–1941. Posledním domem na snímku je
pekárna čp. 82. V roce 1927 přešla živnost na
Václava Veselého. Tento dům byl zbořen
v roce 1979. 

Hana Fajstauerová

SSrrppeenn  11993300 SSrrppeenn  22001155

Sídliště Husova prošlo další etapou rekonstrukce 
Od loňského podzimu probíhala další etapa
rekonstrukce chodníků, ulic a veřejných pro-
stranství na sídlišti Husova v Jičíně. Z větší
části byla upravena ul. Kosmonautů a ulice
U Stadionu. Rekonstrukce stála 10,2 milionu
a 4 miliony zaplatila dotace z Ministerstva pro
místní rozvoj. Další etapy rekonstrukcí město
ještě čekají.

Druhá část III. etapy regenerace panelového síd-
liště Husova spočívala v úpravě ulice Kosmonau-
tů a ulice U Stadionu. V ulici Kosmonautů byl
opraven především povrch vozovky a upravena
byla parkovací stání. V ulici U Stadionu vznikla
nová úprava křižovatky se silnicí II/286, která se
nachází před Aqua centrem a hotelem Start, kde
byla vozovka zúžena a vznikla zde plocha pro
budoucí parkoviště. Dále se obyvatelé domu
č. p. 776-8 dočkali revitalizace prostor před
domem včetně nového parkoviště. Došlo
i k úpravám chodníků, doplnění zastávek MHD,
zeleně, mobiliáře a veřejného osvětlení. Úpravy
si vyžádaly kromě jiného také přeložky plynovo-
du a kabelů. „Během stavby se nám také kom-
plikovala krátkodobě doprava a parkování.
Museli jsme dočasně vytvořit místo pro parko-
vání na zelené ploše po bývalém hřišti mezi

Macounovy domy v Havlíčkově ulici

panelovými domy. Rekonstrukce probíhala po
dva roky, část prací musela být hotova tak, aby-
chom do konce roku 2014 stihli vyčerpat dotaci.
Zbytek prací firma provedla letos na jaře,“ uvádí
starosta města JUDr. Jan Malý. 
Vítězná firma, Dlažba Vysoké Mýto s. r. o. nabídla
ve výběrovém řízení cenu cca 10,2 milionu
s DPH, rozpočet akce před výběrovým řízením
byl 14,8 milionu. „Rekonstrukce sídlišť probíhají
postupně po etapách, podle zpracovaného pro-
jektu regenerace panelových sídlišť, a také pra-
videlně žádáme o dotační prostředky. Vloni jsme
získali na tuto akci dotaci od Ministerstva pro
místní rozvoj ve výši 4 miliony korun, což je maxi-
mální částka, kterou ministerstvo může přidělit,“
sdělil k dotacím projektový manažer města
Ing. Ladislav Brykner. 
Poslední regenerace sídliště Husova proběhla
za pomoci dotací v roce 2011. Na sídlišti Huso-
va je celkem naplánováno deset etap, při kte-
rých by mělo být veřejné prostranství kolem
panelových domů kompletně upraveno. „Na
další IV. etapu připravujeme podrobnou pro-
jektovou dokumentaci. Ta by měla zahrnovat
úpravu vnitrobloku U Stadionu 835-838,
rekonstrukce a výstavby nových chodníků,
vznik nových parkovacích míst, kontejnerová
stání a výsadbu zeleně směrem od ulice U Sta-
dionu k ulici U Trati. Současně budeme muset
zřejmě i zrevidovat plán regenerace sídliště
Nové Město – Jih tak, abychom mohli pokra-
čovat a žádat o dotace i pro tuto lokalitu,“
dodává Ing. Ladislav Brykner. -MD-

Město musí znovu hledat
projektanta pro lokalitu Kasárna
RM zrušila zadávací řízení na veřejnou zakázku
„Dokumentace pro územní řízení (DÚR), stavební
povolení (DSP) a pro provedení stavby (DPS) –
Kasárna Jičín, výstavba dopravní a technické
infrastruktury a veřejných prostranství dle schvá-
lené územní studie a zajištění autorského dozoru
(AD)“, kterou vyhrála společnost INTAR a. s. Ta totiž
nakonec odmítla podepsat smlouvu o dílo, a to
z důvodu naplnění kapacity jinými projekty. Rada
tak projednávala další možnosti, které má (oslovit
druhého v pořadí, nebo soutěž zrušit), a rozhodla
se zrušit výběrové řízení, což odůvodnila vyšším
rozdílem nabídkové ceny 2. uchazeče v pořadí
oproti vítězi (rozdíl 367 883 Kč bez DPH). Výběro-
vé řízení tak bude vypsáno znovu a upraví se
i zadávací podmínky. Do původního výběrového
řízení se hlásilo 8 společností, kdy nejnižší nabíd-
ka byla bez DPH 1  575 000 Kč a nejvyšší
4 268 000 Kč. Zakázka má proběhnout na 3 eta-
py – I. etapa (zpracování projektové dokumenta-
ce pro územní rozhodnutí (DÚR) včetně
souhlasných vyjádření dotčených orgánů státní
správy (DO) a správců sítí) proběhne do 180 dní
od podpisu smlouvy, II. etapa (zpracování projek-
tové dokumentace (DSP + DPS) včetně souhlas-
ných vyjádření dotčených orgánů státní správy
(DO) a správců sítí) do 180 dní od nabytí právní
moci územního rozhodnutí a III. etapa (autorský
dozor) proběhne až při realizaci stavby. -MD-

Rekonstrukce šaten ve sportovním areálu je v plném proudu
Třetí etapa stavebních úprav šaten a sociál-
ních zařízení ve sportovním areálu v Jičíně
se rozjela začátkem léta. Zrekonstruováno
bude šest zbývajících šaten, které nebyly
dokončeny v  loňském roce a zcela nový
vzhled získají také sociální zařízení. Navíc
vznikají 4 šatny nové. Práce budou hotovy
do konce léta. 
Vítězná společnost MATEX HK s.r.o. z Hradce
Králové, která nabídla cenu 3 487 467 Kč bez
DPH, nastoupila začátkem července. Během
měsíce proběhly bourací práce, instalace
podlahového topení a vylití podlah a následují
sítě elektro. Práce probíhají za současného pro-

vozu SZMJ, které zatím využívá šaten již zre-
konstruovaných.  -MD-

UUlliiccee  UU  SSttaaddiioonnuu
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Na I. ZŠ začala částečná 
oprava střechy

Rada města schválila vítěze veřejné zakázky na
částečnou rekonstrukci střechy Základní školy
17. listopadu. Vítězem se stala firma LESTAV
spol. s.r.o. ze Dvora Králové nad Labem s cenou
cca 1 978 000 Kč bez DPH. Předpokládaná cena
byla 2 570 000 Kč. Rekonstrukce střechy je roz-
dělena do několika etap a začíná se V. etapou
v místech, kde je stav střechy nejhorší. Práce
začaly v červenci a potrvají do října 2015. Cel-
ková částka nutná pro opravu střechy se odha-
duje na 20 milionů korun. -MD-

Nová zahrada při 2. ZŠ Husova se představuje v nové podobě

V loňském roce byl zahájen projekt, jehož cílem
bylo revitalizovat dlouho neměnnou a místy
zanedbanou zahradu, která se rozprostírá
u základní školy v Husově ulici. Realizace zapo-
čala 10. 9. 2014 a odstartovala ji firma DIKÉ
ZAHRADY s.r.o. Příšovice, která vzešla vítězně
z výběrového řízení. Ještě na podzim minulého
roku došlo k vykácení nevyhovujících, méně
hodnotných a v některých případech i pádem
hrozících dřevin. Bez estetického významu byly
i dřeviny v nižším podrostu. Vykácením těchto
dřevin došlo k uvolnění prostoru pro výsadbu
nových, často i zajímavých odrůd, které obohatí
skladbu městské zeleně a navíc se školní zahra-
da stane pro žáky a její návštěvníky nejen mís-
tem výuky, poznání, ale i oddechu a relaxace.
Takový přírodní areál bude mj. významným díky
vhodným podmínkám pro hnízdící ptactvo
a drobné živočichy, a to prakticky v centru měst-
ské zástavby. V roce 2015, od jara do dnešních
dnů, byly ve školní zahradě vysázeny nové dře-
viny, keře, záhony trvalek, okrasných trav a popí-
navých rostlin. Celkem bylo vysázeno 5 nových
jehličnanů, 36 listnatých stromů, 2 339 keřů.
Zahrada byla doplněna o ptačí budky a krmítka.
Současně bude osazena 2 výukovými panely na
téma rostlinstva a živočišstva z regionu Jičínska.
Do zahrady byly vsazeny 3 herní prvky z vrbo-
vého proutí – týpí. Součástí je i domeček pro
hmyz, který může mj. sloužit také pro výuku pří-
rodovědy a přírodovědná pozorování. Ve školní
zahradě vznikl i „umělý“ kopec, který by mohly
děti ze školy či sousední MŠ využívat v zimě pro
sáňkování. Neosázené plochy byly osety travní
směsí. Do zahrady se podařilo vhodně zakom-

ponovat venkovní učebnu, jakýsi amfiteátr, kte-
rý může sloužit pro výuku v přírodě, činnost
školní družiny, kulturní vystoupení či setkávání
žáků s rodiči a přáteli školy. Na jižním okraji
zahrady, na pomyslné hranici mezi ZŠ Husova
a sousední MŠ Fügnerova, byla vybudována
nová běžecká dvojdráha o délce 60 m s umělým
povrchem a pískovým doskočištěm. Tato část
školní zahrady může alespoň částečně vykom-
penzovat absenci sportovního areálu u školy.
Nová zahrada, především amfiteátr a běžecká
dráha bude již dle předběžných úvah využívána
i dětmi ze sousední mateřské školy. 
Cena obnovy zahrady dosáhla 958  300 Kč 
vč. DPH a obdrželi jsme na ni dotaci z Ope -
račního programu Životní prostředí z Fondu
soudržnosti a Státního fondu životního prostře-
dí ČR ve výši 75 %.
Ředitelství Základní školy v Husově ulici chce
i prostřednictvím tohoto příspěvku poděkovat
firmě DIKÉ ZAHRADY s. r. o. – panu Ing. Hala-
movi a jeho spolupracovníkům za odvedenou
práci, paní Dr. V. Smolíkové z odboru životního
prostředí města Jičína za odborný dohled, spo-
lupráci a precizní kontrolu a také manželům
Ing. D. Bílkovi a paní Bc. M. Bílkové za dohled
při výsadbě rostlin. Současně se patří poděko-
vat firmě, která realizovala amfiteátr a atletic-
kou dvojdráhu – firmě IZOTRADE, konkrétně
vedoucímu úseku panu Ing. M. Drozenovi
a jeho spolupracovníkům. Díky patří i panu
Ing. V. Jandovi z Projektservisu Jičín s. r. o., který
je duchovním otcem projektu.

Mgr. Roman Mareš,
ředitel ZŠ Husova

Ve sběrném dvoře bude
postaven přístřešek pro

skladování tříděného odpadu
RM schválila vítěze veřejné zakázky na výstav-
bu ocelového přístřešku pro skladování třídě-
ných surovin ve sběrném dvoře. Vítězem se
stala firma STAVING spol. s.r.o. z Valdic s cenou
cca 1 473 000 Kč bez DPH. Zadavatel obdržel
celkem 5 nabídek. Předpokládaná cena byla
1 900 000 Kč. Navržený objekt je situován na
zpevněné ploše mezi halou na třídění surovin
na východní straně a sklady bílé a slaboproudé
elektroniky na západní straně sběrného dvora
v ulici Konecchlumského. Práce by měly začít
v červenci a potrvají do konce srpna. -MD-

Dobrovolní hasiči nejspíše
získají novou hasičskou zbrojnici

RM doporučila ZM schválit záměr výstavby
hasičské zbrojnice, která by v budoucnu slou-
žila pro potřeby zásahové jednotky SDH a záro-
veň by byla využita jako zázemí pro krizové
řízení města Jičína. RM se seznámila se studií
výstavby objektu a související infrastruktury,
která obsahuje garáže pro hasičskou techniku,
šatny a sociální zařízení pro hasiče, sklady
materiálu, denní místnost pro celodenní služ-
bu s kuchyňkou, zasedací místnost (pro po -
třeby krizového řízení) a ložnici. Podle
předložené studie stavby je cena zbrojnice
včetně souvi sející infrastruktury odhadována
na 11 150 000 Kč bez DPH. Na výstavbu se
 město pokusí získat dotaci z Integrovaného
regionálního operačního programu s předpo-
kládanou výší dotace 90 % (85 % z prostředků
EU a 5 % ze státního rozpočtu), případně přes
Místní akční skupinu, kde by bylo možné získat
až 95 % dotace. Zastupitelé již v minulosti
schválili za tímto účelem koupi pozemků za
necelých 200  000 Kč u vlakového nádraží
a hasičské stanice. -MD-

VViizzuuaalliizzaaccee
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Do široké a bohaté palety letní kulturní nabíd-
ky v našem městě patří také hudební a divadel-
ní abonmá KZMJ. Léto už je tradičně vyhrazeno
pro žánrově poněkud odlišné inscenace, než
tomu bývá po zbytek roku. Letos se jejich pře-
chodnou scénou stalo ojedinělé a magické
prostředí Valdštejnské lodžie. 

21. srpna se zde ve 20 hodin představí divad-
lo Líšeň s hrou na motivy staroindické báje
Sávitrí. Brněnský soubor vypráví prostřed-

nictvím originální stínohry kombinované
s hudbou vlastnoručně vyrobených nástrojů
příběh o síle lásky překonávající zlý osud.
O den dříve, tedy ve čtvrtek 20. 8., bude kos-
tel sv. Jakuba Většího na Valdštejnově náměs-
tí patřit barokní a klasické hudbě v podání
uskupení TRIO BEL CANTO. Sopranistka Bea-
ta Blašková Zádrapová, flétnista Vítězslav
Drápal a kytarový virtuóz Libor Janeček před-
nesou skladby A. Vivaldiho, W. A. Mozarta,
G. F. Handela, G. Giordaniho a dalších. Začá-
tek Letního koncertu je v 19 hodin. 

Samozřejmě, že obě akce nejsou vyhrazeny
pouze abonentům. Zbývající vstupenky může-
te již nyní zakoupit v Městském informačním
centru na Valdštejnově náměstí.

Jičínské divadelní ani hudební předplatné nemají prázdniny

K U L T U R A  A  S P O L E Č N O S T

Okénko knihovny

Výzva k dílně „Adoptuj
panenku a zachráníš dítě“

Regionální muzeum a galerie v Jičíně prosí
veřejnost o pomoc při přípravě dílny během
festivalu Jičín – město pohádky, ve které budou
vyráběny panenky v rámci projektu organizace
UNICEF Česká republika „Adoptuj panenku
a zachráníš dítě“. Během tvůrčí dílny budou
návštěvníky festivalu vyráběny panenky, které
budou následně prodávány v prostorách jičín-
ského muzea. Celý výtěžek z prodeje půjde na
očkování dětí z rozvojových zemí proti šesti
hlavním smrtelným dětským chorobám. Jičín-
ské muzeum se obrací na veřejnost s pros bou
o darování bavlněných jednobarevných
i různobarevných látek, nití, jehel, vlny, chem-
lonu, starých syntetických polštářů vyplněných
polystyrenem a jiných materiálů pro výplň
a tvorbu panenek. Pokud vlastníte některé
z výše avizovaných položek a budete je mít
zájem věnovat, ozvěte se nám prosím na tele-
fonní číslo 493 532 204 či nám je zaneste přímo
do muzea. Předem vám moc děkujeme. 
Tvůrčí dílna se bude konat na malém nádvoří,
a to ve dnech 11. a 12. září 2015. Již dříve vyro-
bené panenky si můžete už nyní zakoupit
v jičínském muzeu a zachránit tak život jedno-
ho dítěte. Mgr. Martina Pajerová

Ohlédnutí za 5. jarním
literárním festivalem

Hlavním cílem letošního 5. ročníku literární-
ho festivalu bylo přiblížit poutavou formou
knihovnu, knihy a čtení dětem i dospělým. V pro-
gramu tak měli návštěvníci možnost seznámit se
se spisovateli, ilustrátory i vydavateli, s regionál-
ními autory a s netradičními pohledy na knihu.
Dospělým jsme nabídli Dekameron, milostné listy
portugalské jeptišky Marian a středověkou i rene-
sanční milostnou poezii v podání Táni Fi scherové
a Daniela Dobiáše. První akcí pro děti byla beseda
s  Annou Birke-Semerákovou, autor kou knihy
Moudré pohádky vesmírných skřítků, a pokračo-
vali jsme besedou s MUDr. Milenou Černou, ředi-
telkou Výboru dobré vůle – Nadace Olgy Havlové,
která souvisela s výstavou fotografií s názvem
„Olga Havlová“ v naší Galerii radosti. Výtvarník Jiří
Fixl uspořádal ilustrační workshop, spisovatel
Marek Toman vyprávěl o své nové knize Veliká
novina o hrozném mordu Šimona Ábelese, básník
P. Miroslav Matouš četl prvňáčkům své verše o pří-
rodě, spisovatel Robin Král seznámil děti se svými
básnickými sbírkami a četl z knihy Z Kroměříže do
Paříže. Parta studentů seznámila děti v akci Živá
kniha s knihou Karlík a továrna na čokoládu, kde
knižní postavy provedly účastníky prostřednic-
tvím her a aktivit svým světem a představily jim
svá dobrodružství. Kastelán hradu Hrubý Rohozec
a spisovatel Jiří Holub promluvil o své cestě ke
psaní, přečetl ukázku z knihy Jak se zbavit mstivý
Soni a jeden strašidelný příběh, jejichž psaní se
též věnuje. Jedna z nejoblíbenějších ilustrátorek,
Markéta Vydrová, seznámila děti se svou tvorbou
a nabádala je, aby si v životě šly za svým snem,
jičínský veterinář a spisovatel Vladimír Šoltys
představil svou knihu „Proč má kos žlutý nos?“
a v rámci Listování jsme dětem nabídli předsta-
vení Bertík a Čmuchadlo a Život k sežrání v podání
herců Lukáše  Hejlíka, Alana Novotného a Petry
Bučkové. Festival ukončil programový ředitel
nakladatelství Albatros Ondřej Müller pořadem
„Jak se vaří kniha“. Projektu, který finančně pod-
pořilo město Jičín, se zúčastnilo celkem 890 dětí
a 34 dospělých. Věra Trybenekrová 

Filmové léto 
je v plném proudu 

Právě v těchto dnech Biograf promítá v letním
kině v Zámecké zahradě. Na programu jsou 
filmy Rivalové, Chraň nás od zlého, 2Bobule,
Osamělý jezdec, Záhada hlavolamu a další.
Víkend 1. a 2. srpna bude více než hudební.
V sobotu 1. srpna je na programu letního kina
záznam koncertu skupiny Lucie, která tři dny
po sobě při loňské koncertní šňůře vyprodala
pražskou O2 Arénu a atmosféra koncertů byla
více než úžasná. V neděli k nám do letního kina
přijede herec a písničkář Jiří Schmitzer. Po
skončení koncertu budeme promítat film Jana
Hřebejka s  Jiřím Schmitzerem v  hlavní roli
U mě dobrý. Začátek koncertu je ve 20.00 hod.
Vstupné na filmové projekce je 50 Kč, na kon-
cert s  filmem 150 Kč. Vstup do zahrady je
pouze spodní hlavní bránou z ulice Smiřic-
kých. V případě nepříznivého počasí koncert
s promítáním přestěhujeme do biografu. To
platí také pro záznam koncertu Lucie. 
Od 10. srpna se opět přestěhujeme do budovy
Biografu a do konce prázdnin vás čeká přesně
48 filmových projekcí. Každé úterý od 10.00
hodin promítáme pro děti na prázdninách.
V srpnu to jsou filmy V hlavě, Barbie Rock’n
Royal a Fantastická 4. 
Ve čtvrtek 13. srpna v  našem pravidelném
dopoledním cyklu nejen pro seniory uvedeme
film Domácí péče s Alenou Mihulovou a Bol-
kem Polívkou v hlavních rolích. Alena Mihulo-
vá byla za svůj herecký výkon odměněna na 
50. Mezinárodním filmovém festivalu Karlovy
Vary hlavní cenou za ženský herecký výkon.
Další informace o našem programu a o uvede-
ných filmech naleznete na našich webových
stránkách www.biografjicin.cz.

Michal Miškovský
Biograf Český Ráj 

Výzva k podání individuální
žádosti o dotaci v oblasti

kultury a cestovního ruchu
Do 15. října 2015 je možno podat žádost
o dotaci v rámci Programu dotací pro kultur-
ní aktivity 2015 a Programu dotací pro ces-
tovní ruch 2015. K podání žádosti je nutno
využít tiskopisu, který je součástí Programu
a který naleznete na www.mujicin.cz – odkaz
Poskytované dotace. Další informace na tel.:
493 545 175 (kultura) a 493 545 170 (cestovní
ruch).
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Jičínští házenkáři
zavzpomínali na spolupráci

s holandským Leeuwardenem
Ve dnech 26.–28. června 2015 navštívili naše
město zástupci holandského házenkářského
klubu Hellas 57 Leeuwarden, aby si společně
s házenkáři Jičína po dlouhých letech připo -
mněli vzájemnou spolupráci. Ta spočívala ve
výměnných pobytech seniorských týmů a pro-
bíhala v devadesátých letech minulého století.
Poprvé se házenkáři z Leeuwardenu podívali do
Jičína v  roce 1990, náš celek cestoval do
Holandska o rok později. Zajímavostí vzájem-
ných návštěv byla skutečnost, že členové výpra-
vy byli vždy ubytováni v rodinách hostitelů.
Zpět k  poslednímu červnovému víkendu.
Holandská výprava, čítající 23 osob, měla po
pátečním (26. 6.) podvečerním příjezdu poměr-
ně náročný sobotní program. Po dopolední
prohlídce města a následném obědě přišla na
řadu návštěva Prachovských skal. Poté již došlo
na očekávané setkání v prostorách venkovního
hřiště a zázemí jičínských házenkářů. Některá
shledání byla opravdu úsměvná, řada házenká-
řů či bafuňářů se viděla po více než dvaceti
letech. Po oboustranném oficiálním přivítání
bylo sehráno přátelské utkání v házené a poté
již došlo ke vzpomínání prostřednictvím foto-
grafií, videí a historek. Protože si zástupci obou
klubů měli opravdu co říci, protáhlo se přátelské
posezení až do pozdních nočních hodin. Obec-
ně bylo konstatováno, že se jednalo o velmi
povedenou akci a že v budoucnosti by určitě
mělo dojít k jejímu opakování. bsk

Házenkáři Jičína absolvovali ukázkové hodiny s žáky a učiteli místních základních škol
V úterý 16. června zakončili házenkáři HBC Jičín
první část projektu „ukázkových“ hodin házené
v rámci výuky tělesné výchovy žáků jičínských
základních škol. Hlavním cílem bylo navštívit
třetí a čtvrté třídy jičínských základních škol
a předvést nejen samotným žákům, ale také
učitelům a učitelkám modelovou hodinu
s  množstvím cvičení, která mohou později
využít při výuce tělesné výchovy. V neposlední
řadě je cílem přimět ke sportování mnohem
více dětí. Aby měl projekt ještě větší přínos,
oslovili házenkáři ke spolupráci zástupce bas-
ketbalového klubu, kteří s nabídkou souhlasili.
Házenkáři si pod vedením extraligového gól-
mana Davida Machalického a jeho spoluhráčů

Dominika Čurdy, Tomáše Kolce, Martina Miľko
a některých dorostenců připravili modelové

hodiny pro chlapce, basketbalisté pro dívky.
První ukázkové hodiny, kterých se zúčastnili
žáci a učitelé Základní školy Železnická (4. ZŠ),
proběhly ve středu 20. května ve sportovní
hale, poslední v úterý 16. června na venkovním
házenkářském hřišti „v lipách“ za účasti
zástupců ZŠ Husova. Ukázkové hodiny se nesly
ve velmi příjemné atmosféře, žáci se aktivně
zapojili do vlastní sportovní činnosti, také uči-
telé si následně pochvalovali připravenost tre-
nérů a obohacení některými novými cvičeními.
Nezbývá než doufat, že kromě přínosu pro uči-
tele dokážou modelové hodiny zaujmout
některé z dětí natolik, že se rozhodnou trávit
volný čas aktivním sportováním. bsk

Celý Jičín i Valdice na mapě 
pro orientační běh

Oddíl orientačního běhu TJ Sportcentrum Jičín
slaví v letošním roce 50 let od svého založení
(1965–2015). Celoroční oslavy a vzpomínky na
slavnou minulost před létem doplnil zmapo-
váním celého Jičína a vydáním mapy města pro
orientační běh. Na mapu s měřítkem 1:5000 se
dostaly i přilehlé obce jako Robousy, Kbelnice,
Valdice, ale i celý kopec Zebín.
Mapa je ke stažení na stránkách oddílu –
www.scjicin.cz. (ven)
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16. + 12. let sportovních campů v Jičíně

Letos již po šestnácté a po dvanácté. To jsou
čísla ročníků, po které v Jičíně probíhají basket-
balové a florbalové letní campy. Účastníci, kte-
rých bylo letos přes 150, na pohádkové město
Jičín, kde prožili týden plný nejen sportu, ale
i společenské zábavy, pak dlouho vzpomínají.

Výborné sportovní zázemí včetně Aquacentra či
koupaliště Kníže dává těmto campům možnost
konkurence a zájem účastníků to jen potvrzuje.
Velkým kladem je i vynikající strava na internátu
SPŠ a VOŠ Jičín, kde jsou účastníci po celý týden
ubytováni.
Basketbal: Tento camp je otevřen dětem a mlá-
deži v rozmezí 8–19 let a kromě základních indi-
viduálních činností se účastníci setkají s prvky
koordinace, relaxace, regenerace a kompenzač-
ních aktivit. Týden je také plný soutěží o zajímavé
ceny, které vrcholí poslední den moderovanou
show za účasti rodičů. Výsledky, fotografie a další
najdete na stránkách www.jicincamp.cz či na
facebooku v průběhu srpna a září.
Florbal: Tento camp má o něco mladší tradici než
basketbal, ale rozhodně významnou. Zatímco

Nejlepší jičínské sportovní
gymnastky

První polovinu sezóny 2015 zvládly nejlépe
z  jičínských sportovních gymnastek Anička
Mašátová narozená v  roce 2008 a Katka
Matoušková narozená v roce 2004.
První závod sezóny proběhl ve Všetatech, odkud
obě děvčata přivezla první místa. Druhý závod
se uskutečnil na domácí půdě. Ani zde dívky
nezklamaly a před domácím publikem vybojo-
valy první místa. Na třetí závod odjely v dubnu
do Vrchlabí a ani v tomto závodě tomu nebylo
jinak a pro oddíl to byla opět dvě první místa.
Aničku čekal další závod v Kolíně. I tady podala
vynikající výkon a přivezla si druhé místo za
závodnicí z Vítkovic. Druhým květnovým závo-
dem byl závod v Doksech. Anička rozšířila sbírku
prvních míst a Kačka nestačila pouze na závod-
nici z Mostu a obsadila druhé místo. Závěr květ-
na patřil krajským přeborům. Letošní nejmladší
účastnice byly narozené právě v roce 2008. Anič-
ka si vybojovala titul přebornice kraje v nejmlad-
ších žákyních a Kačka titul přebornice kraje ve
starších žákyních B. Poslední závod absolvovala
Anička v červnu v Pardubicích, kterým opět
zopakovala své dosavadní výkony a šestým
prvenstvím potvrdila svoji dominanci v této
kategorii. Pro Kačku bylo posledním závodem
MČR ve Vysokém Mýtě. Mezi 47 závodnicemi se
rozhodně neztratila. Na všech čtyřech nářadích
podala výborné výkony a obsadila vynikající
sedmé místo. Po loňském sedmnáctém místě to
je velký úspěch a pro jičínský oddíl dosavadní
nejlepší umístění. Oběma děvčatům děkujeme
za výbornou reprezentaci oddílu a přejeme jim
do další sezony hodně sil a sportovního elánu.

P. Kodešová

Velká cena plavecké školy SZMJ
Plavecká škola Sportovních zařízení města Jičín
uspořádala 24. 6. 2015 již 12. ročník plavecké
soutěže s názvem Velká cena Plavecké školy.
Soutěž je určena pro žáky a žákyně třetích
a čtvrtých tříd, kteří na konci plaveckého výcvi-
ku dosáhli v závodě na 25 m prsa nejlepších
časů. Z každé třídy jsou vybíráni tři chlapci a tři
děvčata. Samotný závod na 25 m prsa v jednot-
livých kategoriích proběhl za velkého povzbu-
zování ostatních soutěžících. Z každé kategorie
postoupili čtyři plavci s nejrychlejším časem do
finálového závodu. Držiteli poháru se stali vítě-
zové finále, na druhém a třetím místě obdrželi
závodníci medaile. Soutěže se zúčastnilo 102
žáků a žákyň. Před vyhlášením výsledků se

všichni zúčastnění mohli dostatečně vyžít
v prostorách jičínského Aquacentra a prožít tak
příjemné předprázdninové dopoledne. Nejvíce
medailových umístění si odnesla I. ZŠ. 
Výsledky: dívky, třetí třída – 1. Andrea Nožičko-
vá I. ZŠ (24,53), 2. Zuzana Janderová III. ZŠ
(25,81), 3. Kateřina Smolíková II. ZŠ (26,09);
chlapci, třetí třída – 1. Adam Kopáček IV. ZŠ
(24,91), 2. Jáchym Krabec IV. ZŠ (25,28), 3. Jan
Zápotocký I. ZŠ (25,99); dívky, čtvrtá třída –
1. Viktorka Petrová I. ZŠ (24,27), 2. Zuzana Špi-
carová I. ZŠ (25,94), 3. Vlasta Pospíšilová III. ZŠ
(26,15); chlapci, čtvrtá třída – 1. Jakub Dušek
I. ZŠ (23,87), 2. Adam Tměj IV. ZŠ (24,50), 3. Fran-
tišek Egrt I. ZŠ (25,27). -PK-

Letní závody „Rumcajsovy míle“ se odehrají v krásných terénech
Originální závody v orientačním běhu v atrak-
tivních skalnatých terénech Českého ráje, to
jsou Rumcajsovy míle navazující na tradici pěti-
denních závodů, které letos už potřetí pořádá
oddíl TJ Sportcentrum Jičín.
Centrum závodů, konaných 14. až 16. 8. 2015
a zařazených do projektu ČUS „Sportuj s námi“,
bude na prostorné louce jižně od obce Mužský.
Závodníci zde budou mít plný servis včetně par-
koviště, provizorního kempu i cíle jednotlivých
etap. Poběží se celkem na čtyřech mapách,
z toho jeden prostor je zcela nový. V pátek

a v sobotu dopoledne jsou naplánovány závody
na krátké trati, v sobotu odpoledne čeká závod-
níky skalní sprint a v neděli pak zkrácená trať.
Na závody se dosud přihlásilo přes 800 lidí, mno-
ho z nich ze zahraničí, například ze Slovenska,
Polska, Portugalska, Německa, Itálie, Litvy nebo
Velké Británie. Pořadatelé opět chystají tratě
i pro úplné začátečníky, kteří jsou tímto srdečně
zváni vyzkoušet si tento skvělý rodinný sport.
Ceny vítězům předá sám Rumcajs!
Podrobnější informace a kontakty na stránkách
www.scjicin.cz.

Již po dvanácté se na začátku prázdnin uskutečnilo na Homoli letní táborové setkání dětí odborů
Asociace sportu pro všechny jičínského okresu, pořádaného ASPV a nejen jich. V lesích kolem
Ostružna letos vládli Harry Potter a Albus Brumbál a děti si to opravdu užily.

basketbal je určen pro zájemce bez omezení
a širší reprezentaci přivítal v minulosti jen pár-
krát, florbalový camp je pořádán pro mladé
nadějné hráčky a hráče a je určen přímo vybra-
ným účastníkům. Pod vedením zkušených
reprezentačních trenérů je pak Jičín jedním
z míst, kde rostou budoucí naděje pro reprezen-
taci naší země v tomto sportu.
Oba týdny byly plné aktivit, sportu a spole-
čenských zážitků. Věříme, že se pořadatelům
podaří i nadále udržet vysokou úroveň campů
i přesto, že v jiných místech, kde se podobné
akce pořádají, dochází k úbytku dětí… Podě-
kujme ještě partnerům a spolupořadatelům:
oddílu BSK TJ Jičín, Florbalové Unii, Sportov-
ním zařízením města Jičín, dále firmám Errea,
Molten a KIMTEX Ostroměř. -ds-



12

J I Č Í N  Ž I J E

Dne 6. července uplynulo 600 let
od upálení mistra Jana Husa

sochou M. J. H. Tato skutečnost hrála důležitou
roli v  pojetí slavnosti jak u návštěvníků, tak
i v promluvě faráře Církve československé husit-
ské Vladimíra Hraby. Jeho promyšlená řeč byla
kombinací vznešených odkazů liturgických
s praktickým pohledem na dnešní dobu.

Marie Faruzelová

Pokračování ze str. 1

Cena  „Ď“ 2015 byla pro Jičín víc než úspěšná
Město Jičín se v letošním roce poprvé zúčastni-
lo akce, která nese velmi jednoduchý, zároveň
velmi výstižný název cena „Ď“ – Děkuji. 
Smyslem je poděkovat těm, kteří se v jakémkoliv
oboru lidského konání přičiňují nezištně o blaho
druhých. Předností systému této akce je, že
poděkování vychází z okruhu těch, kteří jsou
pomocí dotyčného přímo zasaženi. Takto jed-
nali i jičínští nominující a vybrali osobnosti, které
mají v dané oblasti výjimečný vliv na určité dění
či skupinu lidí, ať už v oblasti kultury, sportu,
sociální a zdravotní péče, školství či jinde. 
Oficiálně jsou nazýváni mecenáši, v tomto pří-
padě však vůbec nejde o mecenášství pouze
ve smyslu finanční podpory, jde především
o mecenášství duchovní, kdy se dotyčný nomi-
nant vyznačuje mimořádnou osobní aktivitou
ve svém oboru a tím výrazně obohacuje určitý
okruh příjemců.
Takto významně se v  Jičíně jevilo celkem
8 osobností, které byly nominovány nejprve do

městského kola, dále do krajského a nakonec
do finále – tedy národního kola, které se usku-
tečnilo dne 15. 6. 2015 ve Státní opeře v Praze.  

Celostátní cenu „Ď“ v  kategorii Mecenáši
muzeí, hradů, zámků a kulturních zařízení zís-
kala paní PhDr. Eva Bílková, jičínská archivářka,
kronikářka, badatelka, historička a organizátor-
ka kulturního dění.
Své reakce na slavnost předávání cen shrnula
Eva Bílková do těchto vět: 
Udělení ceny „Ď“ bylo pro mne milým překva-
pením. Jela jsem do Prahy podívat se do Státní
opery a ani v nejmenším mě nenapadlo, že tam
vystoupím na jeviště… Příjemnou atmosféru
vytvářeli lidé, kteří byli nominováni, a další, kte-
ří si jejich činnosti a práce povšimli a návrhem
na udělení ceny jim chtěli poděkovat. A samo-
zřejmě organizátoři tohoto setkání, pro
mne velice poučného. Cena nepatří jen mně.
Měla jsem štěstí, že jsem se potkávala s lidmi,
od nichž jsem se mohla učit, získávat podněty
k činnosti a kteří byli ochotni se mnou spolu-
pracovat. A jsem velice ráda, že je tomu tak
i v současnosti. Marie Faruzelová

Promoce jičínských inženýrů

Ve středu 17. června 2015 proběhla na akade-
mické půdě v aule České zemědělské univerzi-
ty v  Praze slavnostní promoce dalších
absolventů magisterského studia Konzultační-
ho střediska v Jičíně. Celkem 26 nových inže-
nýrů převzalo z rukou prorektora univerzity
a proděkana Provozně ekonomické fakulty své
diplomy. Konzultační středisko, organizované
městem Jičín – Odborem školství mládeže
a tělovýchovy a Okresní agrární komorou Jičín,
má již dlouhou tradici. Za 10 let své existence
studovalo v Jičíně okolo 1000 studentů. Aka-
demický titul získalo přes 600 studentů, jak
v bakalářském, tak v magisterském stupni.
Konzultační středisko Provozně ekonomické
fakulty České zemědělské univerzity v Praze
stále přijímá studenty do studijního oboru
Veřejná správa a regionální rozvoj v obou pro-
gramech – bakalářském i magisterském pro
akademický rok 2015/2016. Studium probíhá
přímo v Jičíně. Přihlášky je možno podávat do
21. 8. 2015. Uchazeči jsou přijímáni bez přijí-
macích zkoušek. Bližší informace o způsobu
přihlášení se ke studiu a univerzitním vzdělá-
vání v Jičíně jsou k dispozici na internetových
stránkách www.studiumvjicine.cz. Pro další
informace můžete volat na telefonní čísla
737 273 586 a 777 000 148.

Ing. Miroslav Kazda,
vedoucí odboru školství, 

mládeže a tělovýchovy MěÚ Jičín
SSeettkkáánníí  ss  PPeettrreemm  ŠŠaabbaakkoouu,,  

ffoottoo::  ŠŠttěěppáánn  PPeerroouuttkkaa

Na M. J. Husa nezapomněli ani v Popovicích
Významnou osobnost našich dějin, M. J. Husa,
jsme si připomněli také u nás v  Popovicích.
V pondělí 6. července se v odpoledních hodi-
nách sešlo u jeho sochy přes sedmdesát lidí, a to
nejen z Popovic. Členové OV Popovice, zejména
pan Michal Kazda, připravili program tak, že se
přítomní dozvěděli mnoho zajímavých informa-
cí z historie pomníků. Osobnost mistra Jana Husa
byla v životě obce připomínána již dlouho před
postavením sochy, jejímž autorem byl pan Kuhn
z Vojic. O tom pohovořil bývalý kronikář obce

pan Mgr. Miloslav Novotný. Všechny přítomné
upoutal svou vzpomínkou na osobnost mistra
Jana Husa také farář Církve československé husit-
ské Mgr. Vladimír Hraba, který se zmínil i o tom,
že Jan Hus byl nejen reformátor církve, ale
zasloužil se i o rekonstrukci českého jazyka.
Zavedl do něho čárky, tečky, háčky a arabské čís-
lice. Měl vliv i na státníky té doby. Pan farář upo-
zornil i na to, že Husovy myšlenky byly a dosud
jsou využívány. O závěrečné slovo byl požádán
starosta města Jičína JUDr. Jan Malý, který ve
svém vystoupení vyzdvihl Husův přínos pro
celou historii naší vlasti a hlavně pro dnešní dny.
Celý program byl velmi dobře doplněn písněmi
a hudbou 15. století, které zazpívali otec a syn
Stříbrní a na klávesy doprovodil Pavel Krčmárik.
Celou slavností velmi dobře provázel Michal Kaz-
da, který i přítomným představil další hosty jako
např. místostarostu Ing. Jana Jiřičku, Marii Faru-
zelovou a také kameníka Vladimíra Švece z Val-
dic, který letos provedl rekonstrukci sochy
a jejího okolí. Při renovaci kovaného plotu kolem
pomníku byl objeven také podpis jeho autora.
Kovářské práce zde provedl místní kovář pan
Jakoubek v roce 1928. 
Poděkování patří i krajskému zastupiteli
Ing. Petru Kebusovi a městskému zastupitelstvu
v Jičíně, kteří se podíleli na zajištění finančních
prostředků na opravu sochy.

Vladimír Ulrych

FFoottoo::  aarrcchhiivv  CCeennaa  „„ĎĎ““
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Rozloučení s předškoláky
Na školní zahradě MŠ Fügnerova jsme v úterý
16. 6. prožili nádherné odpoledne. 24 předško-
láků přivítalo rodiče, prarodiče, sourozence
a ostatní přátele školky svým vystoupením,
kterým zakončili cyklus výletů Za pověstmi
Českého ráje. Předškoláci se změnili v turisty
s batůžky a v rytmu několika tematicky ladě-
ných písní roztleskali, rozezpívali a pobavili
všechny přítomné diváky. Poté proběhlo vyřa-
zování předškoláků. Děti na rozloučenou od
učitelek obdržely Pamětní list a zazpívaly si
píseň. Děti a rodiče darovali školce strom jíro-
vec perleťový, který společnými silami zasadili
na místo na jaře vichřicí pokáceného ořechu.
Fotografie u zasazeného stromu nám bude stá-
le připomínat tuto historickou chvíli a věříme,
že jírovec perleťový bude svojí krásou těšit
a okouzlovat další generace. Všem předškolá-
kům přejeme krásné prázdniny a úspěšný
vstup do první třídy. Učitelky MŠ Fügnerova

Nejlepší studenti 2015 odhaleni
Nejlepší mladý vědec v Evropě 

Luboš Vozdecký
Gymnázium a Střední odborná škola 
zdravotnická a ekonomická Vyškov

Kreativní umělkyně a sklářka 
Magdaléna Nešněrová

Vyšší odborná škola sklářská 
a Střední škola Nový Bor

Elektrotechnik, modelář a strojvůdce 
Martin Buchta

Střední průmyslová škola elektrotechnická
a informačních technologií Brno

Chemička a folklorní tanečnice 
Lucie Brichová

První soukromé jazykové gymnázium 
Hradec Králové

Středoškoláci z celé republiky bojovali o titul
Nejlepší student v pátém ročníku soutěže hod-
notící jejich výjimečnost, studijní i mimoškolní
aktivity. V konkurenci 121 přihlášených studen-
tů byli odbornou porotou vybráni čtyři finalisté,
aby přesvědčili o svých kvalitách ve finále sou-
těže 17. 6. 2015 v Jičíně. A stálo to za to!

„Přijeli k nám cenoví predátoři,“ zahájila slav-
nostní vyhlašování soutěže herečka Zdeňka
Žádníková Volencová. A obratem zpřesňuje, že
nejen chytrost je charakteristická pro „Nejlep-
šího studenta“, ale také dobrá duše - tato kom-
binace dává celému pojmu pravý smysl. Proč
tedy stojí za to být nejlepším studentem?
Odpověď nabízí vítězka Magdaléna: „Díky
Marii Terezii, Ústavě a postoji dnešní společ-
nosti jsme povinni do školy pravidelně dochá-
zet. Proč onu neodmyslitelnou životní etapu
neučinit z vlastní iniciativy zajímavou? Čas ply-
ne v úplně jiné dimenzi, když jej investujeme
do aktivit, které mají smysl a perspektivu.“ 
Všichni studenti své nominace znamenitě obhá-
jili a jejich školám právem patří titul Nejlepší
škola 2015. „Jsem z výkonů těch mladých lidí
ohromen. V každém studentovi vidím kousek
sebe, hlavně v jejich zaujatosti. Tak přesvědčivý
projev na veřejnosti bych ale v  jejich věku
nesvedl. Finálové prezentace všech studentů
byly bezprostřední, zajímavé a velice vyrovna-
né,“ sdělil za organizátora soutěže Vladimír Šulc
po vyhlášení soutěže. A jaký je recept k dosažení
takových úspěchů? „Je to možná o odvaze
podívat se na věci trochu jinak,“ uvedl Václav
Klement, ředitel a učitel Luboše Vozdeckého.
Soutěž přináší nejen příjemné finanční odmě-
ny pro studenty a školy, tedy podporu vzdělání
a mladé generace, má také prezentovat kvalitu
studentů a našich škol. „Je velice příhodné, že
tuto soutěž organizuje právě firma MICRO-
RISC. Zdánlivě malá firma z Jičína má obrovský
přesah a význam. Prestižní ocenění Česká hla-
va je toho důkazem,“ uvedl starosta města Jičí-
na Jan Malý. 
Všem vítězům gratulujeme, že mohou dělat
a snad se jednou i živit tím, co je baví, a pře-
jeme mnoho úspěchů! Adéla Slezáková

-MD-

V srpnu v Jičíně proběhne již 5. ročník Jičínského mezinárodního plenéru
Jičín, brána do Českého ráje. Jičín, město čtyř
krajin. Jičín, město pohádkové. Jičín,  město
kultury, které v 17. století nechal velkolepě
přestavět vévoda Albrecht zValdštejna. Jičín,
místo setkání umělců, které je pro ně velkou
inspirací. 
Vojevůdce, politik a vizionář A. V. E. z Valdštejna
nechal ve 20. letech 17. století Jičín přestavět
jako sídlo svého frýdlantského panství, které
mělo být současně jedním z center kultury
střední Evropy. Pozval do Jičína světoznámé
architekty a umělce, jako například italské archi-
tekty. Giovanni Marini, Andrea Spezza, Nicolo
Sebregondi a Giovanni Pieroni dali Jičínu novou
tvář. Vystavěli zde kostely, Valdštejnskou lodžii,
Jezuitskou kolej a přebudovali jičínský zámek.
V ose hradů Veliš a Kumburk pak zámek spojili
čtyřřadou lipovou alejí s letohrádkem Lodžie
s Libosadem a kartuziánským klášterem ve Val-
dicích. Barokně komponovaná krajina kolem
Jičína a líbeznost Ma rián ské zahrady, kde jako
drahé kamínky zapadají do krajiny kapličky,
boží muka a kostelíky, vytvářejí malebný celek,

který vábí turisty, historiky a inspiruje umělce.
Naše město každoročně hostí i mistry současné-
ho výtvarného umění. Na konci léta roku 2011
přivítal Jičín poprvé mezinárodní plenér. S malí-
řem a architektem Michailem Ščigolem jsme rea-
lizovali poprvé troufalou myšlenku pozvat sem
umělce z různých koutů světa, aby zde hledali
inspiraci pro své obrazy a pokusili se vyjádřit
genia loci svým způsobem a pohledem neovliv-
něným patriotickou idealizací. Jičínští tak mohli
celý týden vídat na náměstí, v parku a dalších
malebných zákoutích města výtvarníky se stoja-
nem, paletou a štětci, nebo jen se skicákem,
v tvůrčím zaujetí. Vznikla tak díla, která předsta-
vila Jičín v jeho kráse a s ne bývalou osobitostí.
První ročník měl pouze komorní obsazení.
Michail Ščigol, výtvarná legenda z Kyjeva Olek-
sandr Petrovič Milovzorov a architekt, keramik
a fotograf Miloš Šedivý. Tehdy vznikla kolekce asi
dvaceti artefaktů, kterou sjednocovalo jičínské
téma. V následujících třech letech přibyli další
umělci z Česka, Ukrajiny, Ruska, Polska, Velké Bri-
tánie, USA, Německa a Lotyšska. Zanechali zde

početnou kolekci obrazů Jičína a jeho okolí.
Někteří z nich se do tohoto místa zamilovali
a vracejí se každý rok. Jejich díla jsou vystavena
ve veřejných prostorách nebo jsou v soukro-
mých sbírkách. 
V termínu od 13. do 22. srpna 2015 pořadatelé
připravují již 5. ročník Jičínského mezinárodního
plenéru, na jehož závěrečnou výstavu dne
22.–30. srpna vás již dnes srdečně zvou do pro-
stor jičínského zámku. Budou zde vystavena díla
ze všech ročníků. Věříme, že městské veduty,
zákoutí a okolní krajina viděné jejich očima
a namalované různými styly vás zaujmou. 

Za organizátory, Miloš Starý

FFoottoo::  aarrcchhiivv  MMIICCRROORRIISSCC  ss..  rr..  oo..
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Káčko funguje i přes prázdniny
Ani letošní rok není výjimkou 
a K-klub připravil pro děti pestrou
nabídku sedmnácti různě tematicky

a věkově zaměřených příměstských i pobyto-
vých táborů. V průběhu července jsme výletili
a vandrovali v počtu zhruba 70 dětí. Pak jsme
si výtvarně a kreativně užívali se 30 dětmi. Vyje-
li jsme s 34 menšími dětmi na naši táborovou
základnu do Havlovic, kde jsme si letos užili
Divokého západu. Uskutečnila se i naše novin-
ka příměstského tábora ve Valdštejnském ima-
gináriu, kde děti strávily nezapomenutelný
týden v neokoukaném prostředí. Dalším čer-
vencovým pobytovým táborem, který lehce
přesáhl do srpna, byly Velké Havlovice a jejich
Vikingové. Celkem se v červenci našich táborů
zúčastnilo kolem 230 dětí. 
To se nám již prázdniny překulily do své dru-

hé poloviny a nás čeká ještě příměstský tábor
pro nejmenší děti, příměstský tábor s anglič-
tinou, příměstský tábor Prachovské prázdni-
nové opáčko a Kemp stolních tenistů,
kytarový kemp a soustředění káčkovské
kapely BrnKačka a Banda ala Muzika. Na
některých táborech máme poslední místa
a můžete se hlásit. Vše potřebné najdete na
našich webových stránkách.
Od poloviny srpna budou postupně vkládány
na naše webové stránky www.kackojicin.cz on-
line přihlášky do zájmových kroužků na školní
rok 2015/16. Prvního září potom začne zápis do
kroužků přímo v  K-klubu na Valdštejnově
náměstí v Jičíně. I pro letošní rok jsme pro vás
připravili novinky v podobě vaření pro nejmenší,
cvičení pro radost, táborníkem po celý rok
a mnohé další. 

V nadcházejícím školním roce K-klub opět při-
pravuje svou nabídku pro mateřské, základní
a střední školy. Navazujeme tak již na zavedenou
praxi. Tvůrčí dílny budou opět rozvržené dle roč-
ních období. Dále nabízíme sportovní dny pro
celé třídy. Jde o jednodenní aktivně strávené
dny, kdy si třídní kolektiv vyzkouší, jak dokáže
spolupracovat a pracovat mimo školní prostředí,
jak dokáže řešit krizové situace. Realizujeme jed-
nodenní i vícedenní programy adaptační, spor-
tovní, cyklistické, vodácké, turistické.
Více informací získáte v kanceláři K-klubu nebo
na www.kackojicin.cz. Veškeré dotazy vám rádi
zodpovíme na tel. 493  532 451, mob.
603 373 828 nebo na info@kackojicin.cz. Věří-
me, že vás některá z našich nabídek osloví a uvi-
díme se u nás v K-klubu. Těší se na vás celý
káčkovský tým.
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Apropo Jičín slaví filmové úspěchy – na filmovém festivalu
získalo cenu za nejlepší kameru

Apropo Jičín letos soutěžilo na Mental power
Prague film festival. Mental power je meziná-
rodním filmovým festivalem, kde se na tvorbě
podílí lidé s postižením. Apropo Jičín se letos
účastnilo se svými filmy Romance, Noir
a Horor a právě díky nim získalo cenu za nej-
lepší kameru. 
Hlavní myšlenkou festivalu je vytvořit podmín-
ky pro uměleckou seberealizaci lidí s postiže-
ním a podílet se tak na jejich duševním rozvoji.
Tato aktivita otevírá navíc zcela novou možnost
společenské integrace lidí s postižením. Festi-
val vznikl proto, aby umožnil těmto lidem
vybočit z kolejí všedního života a umožnil jim
zažít chvíle slávy a umělecké tvorby a posílit tak
jejich sebevědomí a místo ve společnosti.
Obdobný festival hraných filmů doposud
neexistoval, přestože hraný film je žánrem, ve
kterém lidé s  postižením mohou aktivně
naplnit své umělecké nadání a vnímání.
„Mental power festivalu jsme se účastnili
poprvé a hned se nám podařilo získat cenu,
čehož si moc vážíme. Je skvělé, že se najdou
lidé, kteří si dají takovou práci, aby ukázali svě-
tu, že lidé s mentálním či kombinovaným posti-
žením dokážou předvést skvělé výkony.
Zároveň si také užijí filmový festival se vším
všudy. Slavnostní atmosféra, červený koberec,

hvězdní hosté, krásné ceny, prostě vše tak, jak
to známe z ostatních festivalů,“ řekla Jitka Krá-
lová, ředitelka jičínského Apropa.  

Adam Kracík

Léto ve Stacionáři KAMARÁD!

I Kamarádi z jičínského denního stacionáře
užívají léto, jak se patří. V těchto letních dnech
se zaměřili na fotografování nejrůznějších
míst a památek v okolí Jičína. Prošli místní
stezky, posvačili v trávě a obdivovali krásy
tamější přírody. Z fotografií vznikne v příštích
měsících kalendář za finanční podpory města
Jičína. 
V  polovině července se také naše zařízení
zúčast nilo dvou akcí, které se konaly nedaleko
Jičína. Jednalo se o 5. ročník Třešňového jarmar-
ku v  Sobotce a o 9. ročník Muzejního dne
v  Železnici. Na obou akcích nebyla nouze
o zábavu. Kamarád Jičín na těchto akcích pre-
zentoval výrobky uživatelů, které si mohl každý
návštěvník festivalu zakoupit. Naše zařízení zde
také navázalo komunikaci s ostatními nezisko-
vými organizacemi. Mimo jiné byla k vidění
pěvecká a taneční vystoupení a řemeslné dílny.
V horkých dnech navštívili Kamarádi koupaliště
v Konecchlumí a jindy zase vyrazili na výlet.
Jeden z jejich výletů směřoval na Prachovské
skály, kde prošli skalní stezky a poznávali okolní
krajinu. Na konci měsíce pak Kamarádi navští-
vili nedaleký hrad Kost, kde na ně čekala zají-

mavá prohlídka hradu. Kamarádi si na památku
zakoupili suvenýry a následně se vydali do jed-
né z nejhezčích oblastí Českého ráje, a to do
údolí Plakánek a jeho zapomenutých zákoutí. 
Kamarádi během července poznali spoustu
nových míst a zajímavých lidí a ze svých výletů
se vraceli naplněni množstvím zážitků a hlavně
s dobrou náladou. Kamarád Jičín

Pestrý srpen v Lodžii
Prázdniny jsou v půli, ale program ve Vald-
štejnské lodžii nepolevuje.
Hned na začátku srpna nás čeká večer bretaň-
ské hudby a zbloudilých námořníků aneb
BRETAŇSKÁ NOC. V pátek 7. 8. od 20.00
k tanci a poslechu zahraje na harfu a housle
bretaňské balady půvabné česko-francouzské
dívčí duo DELIOU. Moderní pojetí tradiční
hudby představí elektro-akustické trio
BA.FNU s niněrou, buzuki a samply.
14. 8. pátečním večerem plným muzikálo-
vých melodií a tanečních choreografií prove-
dou manželé Koláční v programu nazvaném
CHTĚLA BYCH TANČIT JEN.
Sobota 15. 8. bude patřit bdělému snění
v podání členů Hereckého studia Švandova
divadla, které v 18.00 zahraje pod názvem
REM fáze aneb Cesta napříč sny.
Na pátek 21. 8. je naplánována překrásná
loutková stínohra SÁVITRÍ divadla LÍŠEŇ.
Kočovné divadlo pro všechny smysly –
MAMACARAVANA přijede v pátek 28. 8.
Ojedinělý mezinárodní projekt odvážných
matek s dětmi v karavanu, ve kterém cestují
z Portugalska do Čech, představí svůj netra-
diční hudebně-pohybový cestopis v 11.00
pro rodiče s dětmi od 1–5 let a v 17.00 pro
veřejnost.
A v  neposlední řadě přijměte pozvání na
vyjížďku v unikátní pojízdné kavárničce
PONNY CAFÉ.
Každou prázdninovou neděli mezi 13.00 až
17.00 se zájemci mohou svézt v multifunkč-
ním valdštejnském vozíku taženém poníkem
lipovou alejí mezi Jičínem a Valdštejnskou
lodžií.
Cena jízdy pro 2 osoby: 300 Kč. V ceně je krom
samotné vyjížďky obsažena 2� káva, nealko
a sladký zákusek. Výjezdní místa: začátek lipo-
vé aleje nebo Valdštejnská lodžie. Podrobnější
info na tel.: 724 823 931.
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